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Protokół XXIII/21 
XXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 17 września 2021 r. 
 

Obrady XXIII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1140. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olfier-Halicka Katarzyna 
9. Olszewski Jan 
10. Ostapowicz Ewa 
11. Ostrowski Stanisław 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Właściciel NZOZ „KORAMED” Lekarz– Pan Krzysztof Kotarski 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Grzędzińską, Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Lekarza rodzinnego Pana Krzysztofa Kotarskiego, 
Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 07.09.2021 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na wniosek Wójta proponuje się 
wprowadzić do porządku obrad dodatkowy punkt, po pkt 9, dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będącej własnością Gminy Raczki, za cenę niższą 
niż jej wartość rynkowa. Zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, propozycje zmian do 
przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono dodatkowych uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 15 głosami „za” został przyjęty przez Radę 
Gminy następujący porządek obrad XXIII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Gminy Raczki na lata 2023-2032 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2021– 2026. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będącej 

własnością Gminy Raczki, za cenę niższą niż jej wartość rynkowa. 
11. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze półrocze 

2021 roku, informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury i informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z przebiegu 
realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

12. Przedstawienie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno-gospodarczej na 2022 
rok. 

13. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
14. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXII Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że przed kontynuacją dalszego 
porządku obrad udziela głosu obecnemu na Sesji Rady Gminy Doktorowi Panu Krzysztofowi 
Kotarskiemu, który jest osobą prowadzącą Ośrodek Zdrowia w Raczkach. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że w związku z wniesionymi licznymi zapytaniami 
przez mieszkańców dotyczącymi działalności Ośrodka Zdrowia został zaproszony Doktor Pan Krzysztof 
Kotarski, który jest władny udzielić odpowiedzi na nie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał pytanie, o następującej treści: „Jak wygląda 
sprawa dotycząca poboru krwi i od kiedy zostanie uruchomiony punkt poboru krwi?”. 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że punkt poboru krwi został zamknięty ze względu na 
panującą pandemię i na obecną chwilę nie są w stanie tego prowadzić. Do tego tematu powrócą z chwilą, 
kiedy ta pandemia minie. Stwierdził, że ten punkt istniał tylko, dlatego, że Panie pielęgniarki z własnej 
chęci, woli wykonywały to bezpłatnie. Ten punkt nie był finansowany z zewnątrz. W obecnej sytuacji ze 
względu na przepisy sanitarne nie jesteśmy w stanie czasowo pogodzić godziny przyjęć pacjentów 
chorych, infekcyjnych z pozostałą grupą pacjentów, którzy chcieliby oddać materiały do badań. Jesteśmy 
również ograniczeni lokalowo, gdyż na ten punkt należałoby wyodrębnić oddzielne pomieszczenie. Na 
dzień dzisiejszy nadal prowadzony pobór krwi od pacjentów obłożnie chorych przez pielęgniarkę 
środowiskową. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał pytanie, o następującej treści: „Dlaczego 
dzieci spoza grafiku na dany dzień są odsyłani na kolejne odległe terminy, które wymagają 
natychmiastowej pomocy?”. 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – wyjaśnił, że osoby, które wymagają natychmiastowej pomocy są 
przyjmowani. Mamy w grafiku przyjęć zarezerwowane miejsca dla pacjentów, tj. dla ok. 6-8 osób 
wymagających natychmiastowej diagnostyki, np. jakiegoś urazu, bólu w klatce piersiowej, itp. Osoby 
dzwoniąc do Ośrodka powinny poinformować o tym. W obecnej chwili jest dużo przyjęć pacjentów 
infekcyjnych. Staramy się przyjąć ich jak najwięcej. Według obowiązujących standardów na jednego 
pacjenta musimy przeznaczyć od 15 – 20 minut, aby czuł się on właściwie zaopiekowany. Na obecną 
chwilę jest też możliwość zaplanowania wizyty w Ośrodku. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał pytanie, o następującej treści: „Dlaczego 
telefony nie są odbierane? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – wyjaśnił, że telefony są odbierane, gdyż zawsze jest pełen grafik 
przyjęć. Prawdopodobnie często się zdarza, że dużo osób na daną chwilę dzwoni o zapisy, czy 
ponowienie recepty, itp. W Ośrodku działają cztery numery telefonów, tj. główny rejestracji, druga linia 
do punktu zabiegowego, oddzielny jest na szczepienia oraz kolejny wykorzystywany do teleporady. 
Osoba będąca na recepcji najpierw realizuje zapisy osób, które osobiście przychodzą zapisać się, a w 
dalszej kolejności tych, którzy chcą się umówić telefonicznie. Często dzwonią osoby tylko o powtórzenie 
leków i blokują linię, tym którzy chcą zapisać się do lekarza. Apeluje do takich osób, aby w celu 
powtórzenia leków dzwoniły zawsze po godzinie 12.00, aby nie zajmować linii.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał pytanie, o następującej treści: „Dlaczego 
pacjenci są przyjmowani od godziny 9.00?” 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że przyjęcia pacjentów są realizowane od godziny 8.00 
do godziny 18.00. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zapytał, co ma zrobić osoba, która źle się poczuje, np. ma 
stan przedzawałowy, czy ma się zgłosić do Ośrodka, czy dzwonić pod numer alarmowy 112? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – wyjaśnił, że w takiej sytuacji podejrzenia stanu przedzawałowego, tj. 
bólu w klatce piersiowej, czy objawów udaru, należy dzwonić na pogotowie pod numer 999, gdzie 
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bezpośrednio zostaniemy połączeni z dyspozytorem pogotowia i beż zbędnej zwłoki czasowej zostanie 
podjęta interwencja medyczna, co skróci do minimum przyjazd karetki. Także należy dzwonić po 
karetkę, jeśli występuje pogorszenie stanu osób chorych obłożnie, gdyż ratownicy medyczni dysponują 
sprzętem diagnostycznym dostępnym w karetce i mogą odpowiednio zaopiekować się pacjentem. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zapytał o sposób, możliwość wykonania przez pacjenta 
poprzez Ośrodek Zdrowia badań diagnostycznych, np. prześwietlenia RTG, badania USG? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – poinformował, że Ośrodek Zdrowia ma podpisaną umowę na realizację 
badań bezpłatnych kierowanych przez nas pacjenta z pracownią RTG na ul. Waryńskiego w Suwałkach 
oraz badań usg z Gabinetem Internistycznym i Gastrologicznym prowadzonym przez Doktora 
Tyneckiego w Suwałkach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że współpraca Urzędem Gminy i Ośrodka 
Zdrowia kierowanym przez Pana Doktora w zakresie zapewnienia ochrony zdrowia przebiega pomyślnie, 
bardzo dobrze. Ostatnio takim efektem takiej współpracy było przeprowadzenie dwa tygodnie temu przez 
współpracowników Ośrodka Zdrowia akcji szczepień przeciwko COVID-19, gdzie szczepieniu poddało 
się 60 osób, jak również podczas Festynu rodzinnego Pan Doktor był wraz współpracownikami Ośrodka 
podjęli działania promocyjne mające na celu zwiększenia liczby osób zaszczepionych, po których to 
jeszcze kolejnych 20 osób się zaczepiło. Podziękował Panu Doktorowi za owocną współpracę w zakresie 
ochrony zdrowia. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – zapytał, czy wiadomo, jaki jest procent 
mieszkańców zaszczepionych w naszej Gminie? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że procentowo wynosi ok. 34-35 % osób zaszczepionych 
do ogółu mieszkańców Gminy Raczki. Niestety nie jest to poziom zadowalający. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – sprecyzował wypowiedź przedmówcy, stwierdzając, że do 
wyliczeń procentowych należałoby ująć sumę osób, które podlegają szczepieniu, tj. od ogólnej liczby 
mieszkańców należałoby odjąć liczbę dzieci, młodzieży do lat 18, co daje 40% poziom wyszczepienia  
w naszej Gminie. Apeluję do wszystkich mieszkańców o poddanie się szczepieniu przeciwko COVID. 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – zaapelował o poddanie się szczepieniu przeciwko grypie i teraz  
w okresie jesiennym się wzmaga. Koszt jednej szczepionki kosztuje ok. 50 zł, dla osób od 65 roku życia 
jest ona refundowana w 50%, a dla osób od 75 lat jest darmowa, tylko trzeba mieć receptę. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że Gmina nie ma możliwości wzorem lat 
ubiegłych refundować zakup szczepionek przeciwko grypie, ponieważ są one limitowane.  
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – stwierdził, że wprowadzone zostały limity i jeden pacjent może 
wykupić maksymalnie dwie dawki szczepionki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zapytał, w jakich odstępach czasowych od szczepienia 
przeciwko COVID można poddać się szczepieniu przeciwko grypie? 

 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – poinformował, że dopiero po 4 tygodniach od szczepienia przeciwko 
COVID można poddać się szczepieniu przeciwko grypie. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zapytał, czy można przyjąć trzecią dawkę szczepionki 
przeciwko COVID przez wszystkie osoby powyżej 60 lat? 
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Doktor Pan Krzysztof Kotarski – poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma podjętej decyzji przez 
Komisję Zdrowia, prowadzone są dyskusje w tym temacie. Wskazaniem ku temu są osoby, które mają 
obniżoną odporność, tj. przyjmujący chemioterapię, po przeszczepach.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zapytał, o ilość osób zaszczepionych, którzy zachorowali na 
COVID-19? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że były przypadki podejrzenia zakażenia się wirusem 
przez osoby w pełni zaszczepionych i u dwóch osób zostało to potwierdzone. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – wniósł uwagę, że nie należy czekać z otwarciem punktu poboru krwi na 
koniec pandemii, bo ten wirus będzie, lecz musimy nauczyć się z tym żyć. Stwierdził, że należy 
wypracować sposób, aby przywrócić punkt poboru krwi w Raczkach, tym bardziej, że zwiększa się liczba 
osób starszych, którym trudno jest dojechać do laboratorium do Suwałk.   
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że w tej sprawie należałoby zainicjować spotkanie  
z przedstawicielami: władz Gminy, Radą, laboratorium, aby wypracować sposób działania punktu poboru 
krwi w dobie epidemii wirusa oraz w oparciu o przepisy sanitarne, epidemiologiczne i bezpieczeństwa dla 
pacjenta. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości przywrócenia tego punktu w takiej wersji, jak działał 
dotychczas. Uważam, że należałoby stworzyć ku temu oddzielne pomieszczenie.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – odniósł się, że w innych ościennych ośrodkach zdrowia, trwa nadal 
pobór krwi i ich pacjenci nie mają z tym problemu? Dlaczego tak jest ich przepisy te nie obowiązują? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że nie śledzi działań innych ośrodków i trudno mu w tym 
temacie się wypowiedzieć. 
 

Radny Pan Wiesław Kłoczko – zapytał o kierowanie pacjentów na badania, a mianowicie, dlaczego jest 
trudno je otrzymać, jak osoba chce tylko ogólnie się przebadać? 
 

Doktor Pan Krzysztof Kotarski – odpowiedział, że pacjentom są wystawiane skierowania na konkretne 
badania, w określonym celu, jeśli jest to uzasadnione. 
 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta z pracy  
w okresie od 15 czerwca br. do 6 września br. Szczegółowo omówił przebieg realizacji zadań 
inwestycyjnych, który przedstawia się następująco:  
- przebudowa drogi gminnej Sucha Wieś – Chodorki. Inwestycja dwuletnia, jest w trakcie realizacji. 
Obecnie wykonywana jest nakładka asfaltowa, później wykonane zostaną pobocza i generalnie 
inwestycja zostanie zakończona, 
- dwa – trzy tygodnie temu odebrana została w stanie technicznym dobrym droga w Kuriankach Drugich, 
której wykonanie współfinansowaliśmy z Zarządem Dróg Powiatowych, 
- remont Świetlicy Gminnej w m. Lipówka gmina Raczki, tj. wykonano wymianę pokrycia dachowego, 
stolarki okiennej, elewacji. Inwestycja została zakończona, 
- modernizacja PSZOK w Dowspudzie, Gmina Raczki na działce nr ew. 44/10 w obrębie Dowspuda, 
Gmina Raczki – część 1 – roboty budowlane PSZOK Dowspuda, inwestycja została zakończona. 
Pozostało nam przystąpić do części drugiej – dostawy środków trwałych – wyposażenie PSZOK 
Dowspuda, zakup wagi i wykonania placu pod tą wagę, 
- rozwój gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Raczki. Inwestycja jest w trakcie realizacji.  
Etap dotyczący budowy sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i sieci wodociągowej zlokalizowanej  
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w ul. Zielonej oraz odcinka między ul. Zieloną i ul. ks. Balukiewicza w Raczkach oraz budowy sieci 
kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w Raczkach został zakończony. Nadal trwa budowa studni 
głębinowej z infrastrukturą towarzyszącą w Podwysokim, budowa zestawu hydroforowego wraz  
z retencyjnym, nadziemnym, pionowym zbiornikiem wody uzdatnionej.  
- przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali 
widowiskowo – koncertowej – etap IV, inwestycja jest w trakcie realizacji, trwają prace wewnątrz 
budynku, które potrwają do jej zakończenia, tj. do 15 listopada 2021 r. 
- doposażenie Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, które realizowane jest z dofinansowaniem  
w ramach programu Infrastruktura Domów Kultury 2021 r. polegającym na wykonaniu nagłośnienia, 
oświetlenia i monitoringu sali widowiskowo – koncertowej. 
- wykonanie instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP w Raczkach. 
Inwestycja w trakcie realizacji, 
- rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy. Jest to inwestycja dwuletnia w trakcie 
realizacji, która ma być zakończona do 15 lipca 2022 r.  
- wykonana została wymiana pokrycia dachowego na budynku świetlicy wiejskiej w Wierciochach  
- kończone są prace remontowe wewnątrz świetlicy OSP w Stokach, 
- rozpoczęty zostanie remont budynku OSP w Sidorach,  
- dobiega końca remont budynku Urzędu Gminy Raczki. 
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – podziękowała Panu Wójtowi w imieniu swoim i kolegów radnych 
Stanisława Ostrowskiego, Antoniego Sutuły za przychylenie się do naszej petycji dotyczącej remontu 
placu zabaw przy ulicy Kościelnej oraz za doposażenie tego placu. Mam nadzieję, że przyczyni się to do 
aktywnej i bezpiecznej zabawy wszystkim dzieciom.   
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w ramach tego wykonane zostało boisko 
do gry w piłkę siatkową na terenie przy rzece oraz piaskownicę dla dzieci, co pozwoli rodzicom na 
spokojny odpoczynek na świeżym powietrzu. Są to drobne rzeczy, ale bardzo dla mieszkańców istotne. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Radna Pani Katarzyna Olfier-Halicka wniosła pismo do Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXIII/171/21. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 
Gminy Raczki na lata 2023-2032 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 
opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że strategię, którą obecnie mamy 
jest przyjęta na lata 2016 – 2022 i okres realizacji założonych w niej celów kończy się z końcem 2022 r. 
W związku z tym należy przystąpić do prac związanych z opracowaniem nowej strategii, dlatego też 
został przedłożony do podjęcia przez Radę niniejszy projekt uchwały z uwagi na to, że proces prac 
związany ze strategią jest dość długi, dlatego przeznaczamy na te prace okres pełnego roku 
kalendarzowego. Tak, żeby pod koniec roku 2022 została podjęta uchwała dotycząca nowej strategii już 
w perspektywie 10 letniej. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”, przy 
1 głosie „przeciw”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXIII/172/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2021– 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 32.084.105,14 zł i wydatków budżetowych na 
kwotę - 35.180.601,64 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych 
kategorii dochodów i wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie 
WPF. Natomiast w prognozie na rok 2022 urealniono wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 
ust. 3 pkt 4 ustawy.  
W wykazie przedsięwzięć realizowanych w latach 2021 - 2024 zmniejszono plan wydatków 
majątkowych realizowanych z dofinansowaniem unijnym, gdyż plan w zakresie montażu mikroinstalacji 
OZE na terenie Gminy został przeniesiony tylko na rok 2021. Ponadto urealniono kwotę przedsięwzięć 
majątkowych wskazanych w punkcie 1.3 przypadających do realizacji w latach 2021- 2022 m. in. poprzez 
wprowadzenie nowych przedsięwzięć do realizacji w tym okresie. Łączne nakłady finansowe zadań 
objętych wykazem przedsięwzięć stanowią wartość - 3.623.438 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4.– Uchwała Nr XXIII/173/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  
 

Sołtysi podziękowali Radnej Pani Ewie Ostapowicz za pełnienie usług pielęgniarskich w związku  
z zakończeniem pracy z Ośrodkiem Zdrowia i życzyli wszelkiej pomyślności w życiu prywatnym  
i sukcesów na dalszej drodze zawodowej. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o kwotę - 
317.262,16 zł, które dotyczą planowanych dochodów z dotacji ze środków europejskich związanych  
z realizacją zadania pn. "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki", wpływów z podatków i opłat, 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, itp. oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 
47.346,52 zł, 
- dokonano zwiększenia planu wydatków o kwotę - 596.730,16 zł dotyczących zwiększenia planu 
wydatków inwestycyjnych dotyczących zadań pn.: "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki", 
"Wykonanie oświetlenia drogowego w miejscowości Józefowo i Moczydły", zwiększenia planu 
wydatków bieżących na zakup różnego rodzaju usług, na wynagrodzenia z pochodnymi, dotacji dla 
Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, itp., natomiast zmniejszeniu podlegają wydatki inwestycyjne  
w dziale "Rolnictwo i łowiectwo" o kwotę - 189.712 zł, zmniejszono też plan dotacji dla OSP po 
przeprowadzeniu postępowania przetargowego na zakup samochodu specjalnego - 71.620 zł, 
zmniejszono plan dotyczący zatrudnienia asystenta rodziny w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej  
w związku z brakiem zatrudnienia na tym stanowisku - 34.484 zł. Ponadto dokonano przeniesienia do 
planu wydatków na zadania zlecone środków dotyczących działania związanych z przeciwdziałaniem 
COVID-19 na łączną kwotę - 30.998,52 zł, 
- zwiększono plan wydatków na dwa zadania dotyczące wykonania oświetlenia drogowego  
w miejscowości Józefowo i Moczydły oraz montażu mikroinstalacji OZE na terenie Gminy Raczki  
o kwotę - 464.750 zł oraz zmniejszono plan wydatków dotyczących prac wodnokanalizacyjnych na 
terenie Gminy Raczki oraz dotacji dla OSP Raczki o kwotę - 261.332 zł, 
- urealniono plan wydatków majątkowych dotyczących realizacji programów dofinansowanych z budżetu 
UE w poz. 1.1 i 1.3, 
- urealniono plan dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, zwiększono plan dotacji dla 
mieszkańców Gminy Raczki - grantobiorców projektu "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki" 
(zwiększenie planu dotacji łącznie o kwotę - 406.750 zł), natomiast zmniejszono plan dotacji dla OSP 
Raczki o kwotę - 71.620 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXIII/174/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
będącej własnością Gminy Raczki, za cenę niższą niż jej wartość rynkowa. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że przedmiotowa działka, którą Gmina zamierza 
sprzedać stanowi obecną drogę do PSZOK i oczyszczalni ścieków za kwotę 1 złotego Powiatowi 
Suwalskiemu. Z kolei w wyniku wzajemnych rozliczeń Powiat Suwalski przekaże na rzecz Gminy 
Raczki za 1 złoty, nieruchomości o pow. 0,1845 ha oraz o pow. 0,5583 ha, które są wykorzystywane 
przez Zespół Szkół w Dowspudzie, celem wybudowania nowej drogi o dogodnym dojeździe m.in. do 
stacji regazyfikacji gazu oraz oczyszczalni ścieków i do PSZOK-u. Droga ta będzie poszerzona, o 
właściwym tonażu umożliwiającym do poruszania się ciężkich samochodów. W prawdzie nieopodal jest 
droga gminna biegnąca wzdłuż ogrodzenia terenu Zespołu Szkół w Dowspudzie, która ze względu na 
walory przyrodnicze oraz rosnący drzewostan, który stanowi naturalną, biologiczną ochronę przed 
hałasem drogi szybkiego ruchu, będzie służyła celom pieszym, rowerowym.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXIII/175/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze 
półrocze 2021 roku, informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z 
przebiegu realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach 
publicznych. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że informacja została sporządzona 
zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych i w drodze zarządzenia Nr 0050/46/21 Wójta 
Gminy Raczki z dnia 6 sierpnia 2021 r. została przedłożona Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Państwu 
Radnym celem szczegółowego zapoznania się. Nadmieniła, że wykonanie składników budżetowych na 
dzień 31 czerwca 2021 r. przedstawiają się następująco: 
1) dochody budżetu zostały wykonane na poziomie 49,29 %; 
2) wydatki budżetu zostały wykonane na poziomie 36,08 %.  
Stwierdziła, że na niski poziom wykonania wydatków ogółu wydatków przedkłada się niski poziom 
wykonania wydatków inwestycyjnych, których zakończenie nastąpi w drugim półroczu br. i zostaną 
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wykonane w całości. Poinformowała, że informacja uzyskała pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 7. – Zarządzenie Nr 0050/46/21. 
 

Pkt 12. Przedstawienie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno-gospodarczej 
na 2022 rok. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił założenia do projektu budżetu na 2022 rok, 
który obejmuje 17 zadań majątkowych, tj.: 
1. Rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy w km 0+000 - 1+605 o wartości 
zadania 1.096.390 zł, której realizacja trwa w ramach dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg. 
2. Remont drogi gminnej nr 102403B Jaśki - Święte Miejsce wraz ze zjazdami - o długości 1000 m  
o wartości zadania 552.055 zł. Złożony został wniosek o środki na realizację zadania do Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 
3. Remont odcinka drogi gminnej nr 102381B Chodorki - Kurianki Pierwsze o dł. 800 m i odcinka drogi 
gminnej nr 102381B Kurianki Pierwsze - Kurianki Drugie o dł. 1385 m o wartości zadania 1.381. 511 zł. 
Złożony został wniosek o środki na realizację zadania do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
4. Budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego, nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego, nr 
109762B ulicy ks. W. Balukiewicza o wartości zadania 3.897.876 zł. Złożony został wniosek o środki na 
realizację zadania z Programu Polski Ład. 
5. Modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach o wartości 
zadania 4.512.431 zł. Złożony został wniosek o środki na realizację zadania z Programu Polski Ład. 
6. Budowa drogi do stacji regazyfikacji w Dowspudzie 800.000 zł. 
7. Budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją kotłową w budynkach mienia gminy o wartości 
zadania 300.000 zł. 
8. Modernizacja budynku Urzędu Gminy Raczki o wartości zadania 417.370 zł. 
9. Przebudowa budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Lipówka o wartości zadania 278.437 zł. 
10. Modernizacja budynku remizy OSP Sidory o wartości zadania 350.000 zł. 
11. Rewitalizacja parku przy przystankach PKS na działce nr 567/2 w Raczkach o wartości zadania 
229.225 zł. 
12. Wykonanie dokumentacji projektowej na rewitalizację Placu Kościuszki (rynek) o wartości zadania 
27.060 zł, która jest niezbędna do aplikowania po środki na realizację z zewnątrz. 
13. Wymiana pokrycia dachowego w budynku Szkoły Podstawowej we Wronowie o wartości zadania 
150.000 zł. 
14. Wykonanie dokumentacji projektowych na przebudowę dróg gminnych o wartości zadania 150.000 
zł, które są niezbędne do realizacji zadania i aplikowania po środki z zewnątrz. 
15. Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę budynku żłobka i przedszkola w Raczkach  
o wartości zadania 50.000 zł. 
16. Wykonanie dokumentacji projektowej na montaż oświetlenia drogowego w miejscowości Bolesty 
wartości zadania 25 000 zł. 
17. Dofinansowanie zadań związanych z powiatową infrastrukturą drogową w wysokości 400.000 zł, tj. 
m.in. na: realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1123B Karasiewo - Nieszki - 
Szczodruchy - Wierciochy - Małe Raczki - Raczki w km 6+360 - 9+760” w kwocie 200.000 zł. 
Stwierdził, że łączne nakłady finansowe na realizację tych zadań opiewa na kwotę 13.303.208 zł, z czego 
4.336.209 zł pochodziłoby z budżetu gminy, a 8.966.999 zł ze środków pozyskanych z zewnątrz. 
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Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że ambitne są założenia na 2022 rok i gdyby udało się je 
zrealizować to byłoby pięknie. Poddał pod wątpliwość możliwość ich realizacji ze względu na małą 
wysokość przeznaczonych dla samorządów środków finansowych przewidzianych w Programie Polski 
Ład. Odniósł się także do sytuacji pomocy finansowej ze środków Unii Europejskiej, wysokości 
zadłużenia kraju, poziomu inflacji oraz panującej polityki cenowej żywności, paliw, itp. Zwrócił uwagę, 
że w obecnej sytuacji w założeniach przyjęto niski poziom średniorocznego wskaźnika wzrostu 
wynagrodzeń, który wynosi 3%. Wniósł wniosek, że należy średnioroczny wskaźnik wzrostu 
wynagrodzeń przyjąć na takim samym poziomie, co inflacja, czyli 5 %. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odniósł się do wniesionego wniosku i wyjaśnił, że należy, 
jak najbardziej analizować sytuację w kraju, ale przede wszystkim należy dbać o naszej Gminy. Wnioski 
o środki z zewnątrz na realizację inwestycji zostały złożone przez Gminę i okaże się, w jakiej wysokości 
je uzyska. Odniósł się do wysokości podwyżek wynagrodzeń pracownikom Urzędu, jednostek 
organizacyjnych, szkoły, nauczycielom i stwierdził, że Gminy nie stać ich zrealizować na poziomie 5 % 
ze względu na brak wolnych środków dochodów własnych Gminy i przyszłoroczna podwyżka 
wynagrodzeń o 3% to koszt rzędu 140.000 zł, na więcej Gminy nie stać bez możliwości zadłużenia. 
Zwrócił uwagę, że kolejny rok nie będą podnoszone podatki lokalnych, na ogromny ponoszony koszt 
związany z gospodarką odpadami.  
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł, że w założeniach na 2022 r. nie ma realizacji drogi oraz 
przebudowy mostu w miejscowości Koniecbór. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że do realizacji inwestycji z zakresu dróg 
niezbędne jest wykonanie dokumentacji projektowych na przebudowę dróg gminnych. Wspomniana 
przez Radnego droga i przebudowa mostu ujęta jest w zakresie prac projektowych. Termin wykonania 
mostu i drogi zależeć będzie od możliwości pozyskania przez Gminę środków z zewnątrz. 
 

Załącznik Nr 8. – Zarządzenie Nr 0050/49/21. 
 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – podziękował Radnym, Sołtysom i wszystkim mieszkańcom Gminy za 
podpisanie się pod petycją dotyczącą przebudowy skrzyżowania na drodze Raczki – Moczydły  
z łącznikiem drogi krajowej nr8 w miejscowości Moczydły. Jest duże prawdopodobieństwo, że dzięki 
temu poparciu mieszkańców Gminy przebudowa zostanie zrealizowana. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – w imieniu swoim i Radnych, mieszkańców podziękował 
Pani Ewie Ostapowicz za pracę na rzecz mieszkańców Gminy. Życzył na nowej drodze zawodowej dużej 
satysfakcji i samych sukcesów. Pokłada nadzieję, że dalsze losy zawodowe Radnej w przyszłości będą 
związane znów z Gminą Raczki. Stwierdził, że zawsze można było liczyć na pomoc ze strony Pani Ewy.  
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – podziękowała wszystkim obecnym, mieszkańcom, a w szczególności 
pacjentom Ośrodka Zdrowia w Raczkach za atmosferę, serdeczność i podejście do jej specyfiki pracy, 
która przynosiła ogrom satysfakcji. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w dniu 24 września br. o godzinie 17.30  
w Domu Parafialnym w Raczkach odbędzie się spotkanie dot. indywidualnych podłączeń do systemu 
gazowniczego miejscowości Raczki i Dowspuda, na którym będą przedstawiciele Polskiej Spółki 
Gazowej, przedstawiciele obecnego wykonawcy oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
 

Pkt 14. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


